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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Petter Martinsson (S) och Petra Gardos Ek (M) får i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras tisdagen den 3 september 2024. 
3. Ärende 4, "Gemensam upphandling av lokalvård för tre 

avtalsområden", utgår. Dagordningen godkänns därefter. 
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§ 2 
Information från stadsdelsdirektören till sammanträden 
med Norra innerstadens stadsdelsnämnd år 2024  
NI 2024/2 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsdirektörens information till sammanträdet den 29 augusti 
2024. 
  
Utöver vad som framgår i den skriftliga informationen berättar 
stadsdelsdirektör Jesper Ackinger också om följande: 
  

 I juli rasade ett träd i Berzelii park och tre personer blev 
lindrigt skadade. Trafikkontoret ansvarar för driften av 
Berzelii park. 

 Norra innerstaden kommer att erbjuda 30 arbetstillfällen för 
feriejobbare under höstlovet. 

 Arbete pågår med att ta fram ett förslag till ny chefsstruktur 
som ska gälla från och med årsskiftet. 

 Anders Forsberg, chef för socialtjänstavdelningen, slutar sin 
tjänst i november. 

 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/2-14 Information från stadsdelsdirektören till 
sammanträdet den 29 augusti 2024 
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§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd år 2024  
NI 2024/4 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att de inkomna 
medborgarförslagen ska hanteras i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fem medborgarförslag som faller inom Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds ansvarsområde har inkommit sedan den senaste 
redovisningen som behandlades på sammanträdet den 13 juni 2024. 
Förvaltningen föreslår att samtliga fem medborgarförslag 
överlämnas till förvaltningen för beredning. Två av 
medborgarförslagen berör samma tema och där föreslår 
förvaltningen samberedning. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/4-26 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
 NI 2024/4-21 Bilaga 1. Medborgarförslag om att upphöra 

med handel med Israel (webbversion) 
 NI 2024/4-22 Bilaga 2. Medborgarförslag om att upphöra 

med handel med Israel (webbversion) 
 NI 2024/4-23 Bilaga 3. Medborgarförslag om skyltar med 

förbud mot okopplade hundar på Gärdet (webbversion) 
 NI 2024/4-24 Bilaga 4. Medborgarförslag om införa 

dricksfontäner på allmänna platser (webbversion) 
 NI 2024/4-25 Bilaga 5. Medborgarförslag om boulebana i 

Röda bergen (webbversion) 
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§ 4 
Gemensam upphandling av lokalvård för tre 
avtalsområden  
NI 2024/793 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet utgår. 
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§ 5 
Ny rättegångsfullmakt för stadsledningskontorets 
juridiska avdelning  
NI 2024/888 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd ger fullmakt för stadsjurist 
Sidrah Schaider samt vice stadsjuristerna Hans Altsjö och Kristina 
Söderberg att var för sig företräda Stockholms kommun inom 
nämndens förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta 
delgivning av stämningar äger ombud den behörighet som anges i 
rättegångsbalken 12 kap. 14 § första stycket. Ombud äger dessutom 
att på nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämndens 
tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt ställe 
samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms kommuns rätt 
inom nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma 
iakttaga och bevaka. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 
stads nämnder får nämnden själv eller genom ombud föra stadens 
talan i alla mål och ärenden inom sitt ansvarsområde. Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd har tidigare utfärdat 
rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets juridiska avdelning. 
Under sommaren sker personalförändringar inom juridiska 
avdelningen på stadsledningskontoret. Ny rättegångsfullmakt 
behöver därför inhämtas. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/888-4 Ny rättegångsfullmakt för 
stadsledningskontorets juridiska avdelning 
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§ 7 
Remiss av Förskola i Stockholm 2023  
NI 2024/762 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Förskola i Stockholm 2023, för yttrande till kommunstyrelsen. 
Förskolerapporten, Förskola i Stockholm 2023, syftar till att ge en 
lägesbeskrivning av förskolan i staden oavsett regi, att ge stöd till 
stadsdelsnämndernas systematiska kvalitetsarbete och att beskriva 
resultatet av tillsynen i fristående förskolor. Av årets rapport 
framträder tre områden som behöver prioriteras för den framtida 
utvecklingen av förskolorna i kommunal regi; systematiskt 
kvalitetsarbete och nationell måluppfyllelse, tillgång till förskola 
och förberedelser för fortsatt utbildning samt personalens 
utbildningsnivå och förutsättningar för uppdraget. För fristående 
förskolor framträder liknande utmaningar som för de kommunala 
förskolorna gällande otydliga underlag för nationell måluppfyllelse. 
När det gäller övergångar mellan skolformerna visar tillsynens 
utredningar bland annat att de fristående förskolorna i större 
utsträckning behöver inkluderas i strukturerade dialoger mellan 
skolformerna. 
  
Förvaltningen instämmer i de utvecklingsområden som 
förskoleförvaltningen redovisar i rapporten Förskola i Stockholm 
2023. Förvaltningen lämnar en synpunkt om att vikten av att det 
finns legitimerade förskollärare i alla barngrupper hade kunnat 
betonas ytterligare i rapporten. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 
  

1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till 
beslut. 

2. Att det genomförs en utredning för att utröna på vilka 
förskolor det föreligger bristande svenskkunskaper 
hos personalen. 

3. Därutöver anföra följande: 
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Förskolerapporten slår åter igen fast att kompetensen i 
svenska hos personal på våra förskolor måste förbättras. Vi 
menar att skilda förutsättningar till språkutveckling är det 
största hindret för en mer jämlik utbildning och ser med stor 
oro på problemet med bristfälliga svenskkunskaper hos 
förskolepersonalen. Samtidigt framgår det att resultatet av 
fortbildningsinsatserna varit varierande, samt att det inte är 
tillräckligt att rektorerna skapar möjligheten för personalen 
att stärka sin kompetens i svenska, utan att de behöver 
”motivera och uppmuntra personalen att delta i 
utbildningsinsatser”. 
  
Sverigedemokraterna menar att detta inte är tillräckligt när 
det gäller en så pass viktig och avgörande fråga för barns 
framtid. Därför har vi föreslagit att ett språktest ska inrättas 
vid nyrekrytering i förskolan, samt att de befintliga insatserna 
ska vara obligatoriska för de som är i behov av dem. 
  
Eftersom Järva och Skärholmen är de stadsdelar där flest barn 
med annat modersmål än svenska finns är det bekymmersamt 
att de även tillhör de områden med lägst inskrivningsgrad i 
förskolan. För att trygga en mer likvärdig utbildning behöver 
inskrivningsgraden i dessa områden öka och tillgängligheten 
till språkutveckling i svenska säkerställas. 
  
Med anledning av ovanstående förordar vi att staden utreder 
vilka förskolor som har problem med bristande 
svenskkunskaper hos personalen för att på så sätt bättre kunna 
rikta de befintliga utbildningarna dit de behövs. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD) och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
  

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) lämnar följande särskilda uttalande till 
protokollet: 
  

Det är glädjande att samtliga stadsdelsförvaltningar har 
rutiner för hur förskolepersonalen ska uppfylla sin 
anmälningsskyldighet vid oro för att ett barn far illa, men det 
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behövs tydligare arbetssätt mellan personal, rektor och andra 
stödfunktioner gällande när en orosanmälan ska upprättas, 
vem som ska stå på anmälan men också hur personal och barn 
kan skyddas efter en anmälan. Det saknas idag systematik i 
uppföljningen av orosanmälningar. Det framgår inte i årets 
redovisning hur orosanmälningar följs upp på förskoleenhets- 
och stadsdelsnämndsnivå. 
  
Det är viktigt att staden fortsätter arbeta med att höja antalet 
orosanmälningar. Andelen orosanmälningar kring barn som 
far illa från förskolan idag är låg och det gäller i hela Sverige. 
Istället blir det i många fall grundskolans lågstadium som gör 
första orosanmälan. Samtidigt vet vi att ju tidigare 
socialtjänstens insatser sätts in, desto mindre ingripande 
insats behöver vidtas och desto bättre blir den långsiktigt 
förebyggande effekten. 
  
Internationella studier visar att barns fysiska aggressivitet når 
sin höjdpunkt vid två års ålder. För de flesta barn är detta en 
normal utveckling som sedan avtar, de som fortsätter är en 
orosindiktator. Det är ovanligt att barn efter 6-årsåldern 
utvecklar allvarligt våldsbeteende, efter 10 års ålder är det 
mycket ovanligt. Sociala förmågor i förskoleåldern hänger 
ihop med hur de presterar i skolan, trivsel och risker för 
nätverkskriminalitet. Detta visar återigen hur viktigt det är att 
så tidigt som möjligt i barnets liv komma in med insatser och 
att förskolan har en särskilt viktig funktion för att tidigt 
uppmärksamma barn som behöver extra stöd. 
  
Vi vill också framhålla vikten av att förskolan har personal 
som är utbildade i att möta och identifiera barn som har en 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. Idag saknas det 
likvärdighet över staden och det faller ofta på den enskilda 
vårdnadshavaren att driva på förskolan och ta strid för barnets 
möjlighet att ta del av utbildningen. Detta skapar även en 
ojämlikhet då alla vårdnadshavare inte själva har utbildning 
eller insikten kring att uppmärksamma barn med särskilda 
behov. 

  
  
Christina Messick (L) och Daniele Fava m.fl. (C) lämnar följande 
särskilda uttalande till protokollet: 
  

Förskolerapporten är ett ypperligt verktyg för att kunna följa 
upp utvecklingen inom stadens förskolor, och arbetet för att 
stärka likvärdigheten och den pedagogiska kvaliteten. Det är 
ett viktigt underlag inför det fortsatta arbetet för förskolan 
som måste göras. Tidigare år har rapporten inkluderat mycket 
rådata med statistik från olika stadsdelar. Det har varit ett 
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viktigt verktyg för stadsdelspolitiker. För rapporten 2023 har 
förvaltningen övergått till en mer analyserande, skriftlig 
rapport. Vi menar att det är olyckligt och försvårar för 
politikerna i förskolenämnden, stadsdelsnämnderna och 
kommunfullmäktige att bilda sig en egen uppfattning av hur 
situationen är i stadens förskolor. 
  
Systematiskt kvalitetsarbete och nationell måluppfyllelse i 
förskolan 
Att hitta större samsyn i kvalitetsuppföljningen är ett påbörjat 
större förbättrings- och utvecklingsarbete som kan äga rum 
tack vare att vi nu har en förskolenämnd. För framtiden är det 
viktigt utveckla ett mer enhetligt och likvärdigt systematiskt 
kvalitetsarbete mellan stadsdelsnämnderna i staden med 
tydligare koppling till läroplansuppdraget. 
  
Skärmfria miljöer skapar bättre förutsättningar för barn att 
utveckla relationer, koncentrera sig och att lära sig att läsa 
och skriva. Därför vill vi Liberaler att förskolan till största 
delen ska vara skärmfri för barnen, och välkomnar de initiativ 
regeringen har tagit på dessa områden. 
Världshälsoorganisationen WHO rekommenderar att barn 
under två år inte ska ha någon skärmtid alls, och att den för 
barn upp till fem år ska begränsas till en timme per dag. Vår 
bild är att många barn i Stockholm når upp entimmesgränsen 
under sin tid i hemmet. Hur dessa barn använder digitala 
verktyg på förskolan och från vilken ålder vet vi tyvärr 
väldigt lite om. Vi vill därför att en sådan redovisning ska 
ingå i förskolerapporten framöver, och att rapporten framöver 
i högre utsträckning fokuserar på barnens utveckling och 
lärande. 
  
Tillsyn av fristående förskola 
Vi vet från undersökningar att medborgarnas nöjdhet är större 
bland de som valt privata utförare. Bidragande till detta kan 
vara det goda tillsynsarbete staden bedriver på området. I 14 
procent av de genomförda tillsynerna under 2023 har inga 
brister identifierats. Sett över tid är det en positiv utveckling 
av andelen förskolor som inte uppvisar någon brist vid tillsyn. 
Oroande är dock att tillsynen visar att 57 procent av de 
granskade förskolorna 2023 inte till fullo uppfyller 
läroplanens riktlinjer inom området övergång och samverkan. 
Många förskolor saknar rutiner för hur samverkan med 
förskoleklassen, skolan och fritidshemmet ska genomföras. 
  
Under 2022 reviderades för egen regi stadens riktlinjer för 
Övergångar mellan förskola, förskoleklass, skola och 
fritidshem. Det gjordes ett tillägg om att förskola och 
grundskola ska genomföra ett dialogmöte inför skolstart för 
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att beskriva hur arbetet med språkutveckling genomförts i 
förskolan och kommer att genomföras i förskoleklassen. 
Utifrån rapportens resultat är det uppenbart att kommunen 
och skolorna behöver förstärka sin information till de 
fristående förskolorna om de nya riktlinjerna och möjligheten 
till dialogmöte. 
  
Tillgång till förskola och förberedelser för fortsatt 
utbildning 
  
Insatser för att utveckla förskolans samverkan med 
socialtjänsten och andra myndigheter 
Det är glädjande att samtliga stadsdelsförvaltningar har 
rutiner för hur förskolepersonalen ska uppfylla sin 
anmälningsskyldighet vid oro för att ett barn far illa, men det 
behövs tydligare arbetssätt mellan personal, rektor och andra 
stödfunktioner gällande när en orosanmälan ska upprättas, 
vem som ska stå på anmälan men också hur personal och barn 
kan skyddas efter en anmälan. Det framgår inte i årets 
redovisning hur orosanmälningar följs upp på förskoleenhets- 
och stadsdelsnämndsnivå. 
  
Insatser för att få fler barn i förskolan 
Förskolenämnden måste arbeta för att närvaron i förskolan av 
barn i områden där den är låg blir bättre. Här behöver arbetet 
med att utveckla och kvalitetssäkra metoder stärkas. 
Informationsinsatser för ökad närvaro i förskolan består ofta 
av brevutskick, per e-post eller postalt, till identifierade 
vårdnadshavare. Här är det viktigt att förvaltningen arbetar 
mycket mer med telefonsamtal, personliga möten och 
förtroendeskapande verksamhet för att kunna nå ut till 
familjer som man inte når idag. Det är glädjande att den totala 
inskrivningsgraden gått upp sedan ifjol, om än med ganska 
liten uppgång på 0,3 procentenheter. Det är viktigt att det 
analyseras vidare varför inskrivningsgraden i vissa stadsdelar 
gått ner, och vad som varit framgångsrika åtgärder i andra 
stadsdelar samt att det sker ett meningsfullt utbyte kring 
åtgärder mellan stadsdelarna. Liberalerna vill särskilt lyfta 
vikten av att utvärdera introduktionsförskolorna. 
  
Insatser för att stärka barns språkutveckling i svenska och för 
flerspråkighet 
Av 2023 års språkinventering framgår att det fortfarande är 
stora skillnader gällande andelen flerspråkiga barn i 
förskolan. Spridningen är mellan 84 procent i Järva och 10 
procent i Norra Innerstaden. Inventeringen visar även på 
skillnader gällande personalens kompetens i flerspråkiga 
barns språk- och andraspråksutveckling i förhållande till antal 
barn med annat modersmål än svenska. Detta får betydelse 
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för hur den flerspråkiga undervisningen kan planeras och 
genomföras. På varje pedagog med högskolepoäng i svenska 
som andraspråk går det i Järva och Skärholmen 16 barn som 
inte har svenska som ett av sina modersmål. Detta kan 
jämföras med Norra Innerstaden där det går knappt 6 barn 
som inte har svenska som ett av sina modersmål per personal 
med högskolepoäng i svenska som andraspråk 
  
Stockholms socioekonomiska skillnader ger särskilda 
förutsättningar för förskolorna oavsett regi. Det finns ett 
uttalat behov av förbättra det språkutvecklande arbetet samt 
av att stärka personalens kunskaper i svenska. Kompetent 
förskolepersonal, som får tillgång till utbildningssatsningar 
och ledarutveckling, är helt nödvändig för den pedagogiska 
kvaliteten. Den pedagogiska kvaliteten är samtidigt också 
beroende av barngruppernas storlek och att barn med behov 
får tillgång till särskilt stöd. För att fler barn i förskolan ska få 
bättre kunskaper i svenska behöver också barn som är 
inskrivna i förskolan vara närvarande i tillräcklig omfattning. 
Stor frånvaro försvårar kontinuerligt arbete med barnets 
språkutveckling. Därför är det glädjande att Stockholm nu 
äntligen har ett centralt system för närvaroregistrering på 
plats. 
  
Personalens utbildningsnivå och förutsättningar för 
uppdraget 
I oktober 2023 saknade cirka 53 av 1867 barngrupper 
legitimerade förskollärare för undervisningen. Det är 
allvarligt, och Stockholm har desutom en lägre 
utbildningsnivå bland förskolepersonalen än övriga riket. Vi 
måste fortsätta arbetet med att se till att varje barngrupp och 
avdelning i förskolan har åtminstone en legitimerad 
förskolelärare, inom såväl de fristående som de kommunala 
förskolorna. I stadens kommunala förskola utgörs över 
hälften av arbetslaget av personalkategorier som Skolverket 
benämner ha ”övrig och viss pedagogisk utbildning”. Det 
innebär en utbildningsbakgrund med liten eller inget 
pedagogiskt innehåll, men mer detaljer är för närvarande inte 
kända. Här behöver staden öka sin kunskap om personalens 
utbildningsbakgrund. 
  
Siffrorna ovan belyser vikten av att förskoleförvaltningen 
framöver arbetar än mer intensivt med att säkra 
kompetensförsörjningen. Arbetsmiljö och löner behövs ses 
över, karriärvägar stärkas och fortbildning erbjudas för att 
öka arbetslagens kompetens. Vi behöver med andra ord 
prioritera professionell utveckling och kompetent ledarskap i 
ett förtroendefullt arbetsklimat. 
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Eftersom bristen på förskollärare är tydlig behövs det också 
utvecklas en samsyn i staden av vad det innebär att en 
legitimerad förskollärare har ansvar för undervisningen. Vi 
behöver också säkerställa att det finns fler förskolelärare, 
särskilt i de områden där de socioekonomiska behoven är som 
störst. För att förskolan ska kunna fullfölja sitt 
kompensatoriska uppdrag behöver resurser och förskollärare 
fördelas strategiskt utifrån socioekonomiskt behov. Vi noterar 
att antal barn per legitimerad förskollärare är högst i 
Skärholmen. Här ser vi att majoriteten behöver förstärka 
arbetet också i Söderort, så att det inte blir ett för ensidigt 
fokus på insatser på Järva. 

 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/762-2 Svar på remiss av Förskola i Stockholm 2023 
 NI 2024/762-1.3 Bilaga 1. Förskola i Stockholm 2023 
 NI 2024/762-1.2 Bilaga 2. Förskoleförvaltningens 

tjänsteutlåtande 
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§ 10 
Remiss av Motion om Namnge namnlös plats vid gamla 
Arkitektskolan  
NI 2024/763 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av Motion om 
Namnge namnlös plats vid gamla Arkitektskolan, för yttrande till 
kommunstyrelsen. I motionen från Rasmus Jonlund (L) anförs att 
platsen framför gamla Arkitekturskolan som ligger mellan 
Karlavägen, Rådmansgatan och Uggleviksgatan, saknar namn. 
Motionären föreslår att platsen ska namnges efter Gunnar 
Henriksson, som under sin livstid bland annat var professor vid 
Kungliga Tekniska Högskolan, chef för dess byggnadskommittés 
arkitektkontor och huvudarkitekt för den nya Arkitekturskolan. Han 
var även, under drygt tio års tid, stadsarkitekt i Stockholms stad. 
Motionären anser att Henrikssons gärning är otillräckligt 
uppmärksammad och att Henriksson i sin person och gärning på 
flera sätt var en god representant för vår historiska och moderna 
stad. 
  
Förvaltningen ser positivt på att namnge platser som saknar namn. 
Det underlättar orienterbarhet och kan även förstärka en plats 
identitet. Förvaltningen anser att såväl kvinnliga som manliga namn 
med anknytning till området och som bedöms vara hållbara över tid 
skulle kunna övervägas. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/763-2 Svar på remiss av motion om att namnge 
namnlös plats vid gamla Arkitekturskolan 

 NI 2024/763-1.1 Bilaga 1. Motion om Namnge namnlös 
plats vid gamla Arkitektskolan 
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§ 11 
Remiss av Motion om Matmarknad Stockholm – Mat är 
kultur  
NI 2024/554 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av Motion om 
Matmarknad Stockholm – Mat är kultur för yttrande till 
kommunstyrelsen. Motionen har skrivits av Gabriel Kroon, Anders 
Lindman och Julian Kroon; samtliga (SD). Motionärerna föreslår att 
trafiknämnden i samråd med kulturnämnden och relevant 
stadsdelsnämnd ska ges i uppdrag att skapa en permanent 
matmarknad på ett av stadens geografiskt centrala områden. 
  
Förvaltningen ser generellt positivt på initiativ som matmarknader 
och andra aktiviteter som bidrar till att aktivera och levandegöra 
staden för invånare och besökare. Det finns redan idag ett flertal 
matinriktade evenemang på olika platser i staden i form av 
marknader, torghandel och festivaler. Utöver de redan befintliga 
utomhusevenemangen av tillfällig karaktär finns food courts 
(samling av restauranger runt en gemensam serveringsyta) och inte 
minst stadens saluhallar som är inomhus och erbjuder permanenta 
matupplevelser året om, även under kalla årstider. 
  
Motionärerna föreslår att staden ska ansvara för arrangemanget och 
säkerställa att deltagande aktörer lagar varierande maträtter av hög 
kvalitet. Förvaltningen ser att det skulle innebära organisatoriska 
utmaningar samt skulle kunna innebära juridiska utmaningar 
eftersom staden bland annat skulle konkurrera med befintliga 
arrangemang. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 
  

1. Att nämnden tillstyrker motionen. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna har i en motion föreslagit att Stockholm 
stad ska inrätta en permanent matmarknad på offentlig plats. 
Matmarknaden ska ha ett varierande utbud samt låga taxor. I 
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tjänsteutlåtandet framkommer missvisande kritik och 
felaktiga jämförelser. Bland annat jämförs en permanent 
matmarknad med de befintliga tillfälliga matfestivalerna. Då 
motionen föreslår en permanent matmarknad blir jämförelsen 
vansklig. De befintliga permanenta food courtsen är av 
snabbmatskaraktär och saluhallarna är inte renodlade 
matmarknader och därför haltar även den jämförelsen. Det 
framförs även argument om att det skulle innebära 
organisatoriska utmaningar att organisera en matmarknad. 
Med dagens tekniska kalendersystem och förkvalificering av 
utställare genom AI-inläsning bör det inte vara en 
administrativt tung process. Sammantaget finns goda skäl för 
att utarbeta interna förvaltningsrutiner och verkställa 
motionens förslag. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD) och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/554-4 Svar på remiss av motion om Matmarknad 
Stockholm - Mat är kultur 

 NI 2024/554-1.1 Bilaga 1. Motion om Matmarknad 
Stockholm - Mat är kultur 
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§ 14 
Ekonomiska månadsrapporter år 2024  
NI 2024/5 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner rapporten och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner, överskott 
om 53,7 mnkr. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/5-9 Månadsrapport per juli 2024 
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§ 15 
Anmälan av delegerade beslut år 2024  
NI 2024/6 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens delegationsbeslut för perioden 
2024-05-30 till och med 2024-08-14. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/6-15 Delegationsbeslut Norra innerstaden för 
perioden 2024-05-30 - 2024-08-14 
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§ 16 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar år 2024  
NI 2024/7 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens postlista för perioden 2024-05-30 
till och med 2024-08-14. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/7-13 Postlista för perioden 2024-05-30 - 2024-08-
14 
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§ 17 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds pensionärsråd år 2024  
NI 2024/8 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av pensionärsrådets protokoll från mötet den 19 augusti 
2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/8-21 Pensionärsrådets protokoll från mötet den 19 
augusti 2024 
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§ 18 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens och 
Kungsholmens stadsdelsnämnders råd för 
funktionshinderfrågor år 2024  
NI 2024/9 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inget protokoll föreligger. Rådets nästa möte äger rum den 4 
september 2024. 
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§ 19 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
förvaltningsgrupp år 2024  
NI 2024/11 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll från mötet den 21 
augusti 2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/11-25 Förvaltningsgruppens protokoll från mötet 
2024-08-21  

 NI 2024/11-24 Bilaga 1. Projektet Trygga anställningar  
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§ 20 
Övrigt  

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att lämna in den 
anmälda skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
  
Följande skrivelse anmäls:  

 Skrivelse om bad vid Källhagen från Daniele Fava m.fl. 
(C), Christina Messick (L) och Petra Gardos Ek m.fl. (M) 

  
Följande muntliga frågor anmäls:  

 Daniele Fava (C) ställer en fråga till förvaltningen om status 
för de nyplanterade träden runt Odenplan. Förvaltningen 
svarar att vissa av träden inte är i bra skick, men att 
trafikförvaltningen är medveten om det och arbetar för en 
lösning. 

 Daniele Fava (C) önskar ge en eloge till förvaltningen för att 
man beslutade att hålla parkleken i Tessinparken öppen även 
under delar av semesterperioden. Det uppskattades av de 
som besökte Tessinparkens nyinvigda lekplats 
under sommaren. Förvaltningen tackar för det. 
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2023/1118 
 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2023/1118-18 Upphandling av tvättservice till område 
hemtjänst Norra innerstaden 

 NI 2023/1118-11 Bilaga 1. Upphandlingsrapport i 
upphandlingen av Tvättservice till hemtjänsten 
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